
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Looking for SAI in Heidelberg: Photography Competition  

The SAI Photography Competition is back! This is an exciting opportunity for the members of 

the SAI to showcase their photography skills and creativity. Whether you’re a seasoned 

photographer or an amateur enthusiast, we invite you to think about the ways in which the ‘South 

Asia Institute’ manifests itself in Heidelberg. We look forward to your innovative interpretations. 

Share them with us and win exciting prizes! The SAI will buy the rights of the winning photos to 

feature them on the institute's website and social media platforms.  

• The first-place winner will receive €150  

• The second-place winner will receive €100  

• The third-place winner will receive €50.  

• Other noteworthy submissions will receive €20 each.  

Theme:  

The theme for the competition is "Looking for SAI in Heidelberg". We want photographs that 

imaginatively capture the spirit of the South Asia Institute in the city, whether through people, 

objects, places, or moments.  

Eligibility:  

The competition is open to all current students, faculty, staff members, and visiting scholars of 

the South Asia Institute.  

Rules:  

• Each participant can submit up to three photos.  

• All photos must be original, taken by the participant, and must not have been previously 

published.  

• The photos must abide by the German Law on Copyright in Works of Fine Art and 

Photography. This includes the permission of the subjects of the photograph.  

• The photos can be in colour or black and white and must be in a digital format (JPEG or 

PNG).  

• Photos must not be altered, digitally manipulated or enhanced, except for minor 

adjustments such as brightness, contrast, and colour balance.   

• The photos should not contain any watermarks or signatures.   

• The photos need a resolution of at least 1920 x 1080 and 300 dpi.  

•  Participants are encouraged to provide a caption for each photo describing the location, 

subject, and the story behind the photo.  



 

 

 

 

 

 

 

 

• The competition organizers reserve the right to disqualify any entry that does not comply 

with the rules.  

Artificially generated images will not be taken into consideration and will be 
automatically disqualified.  

How to submit:  

• Entries must be submitted via email to presse@sai.uni-heidelberg.de. Entries submitted 

through any other emails or social media platforms will not be considered.   

• The submission deadline is 15.07.2025. Late entries will not be accepted.  

Judging:  

• The judging panel will consist of members from the organizing committee and members 

of Geschäftsstelle, SAI.  

• The photos will be judged based on creativity, technical excellence, composition, and 

relevance to the theme.  

• The decision of the judging panel will be final and binding.  

• The winners will be notified by email and announced on the institute's website and social 

media platforms.  

• Submissions that have not been awarded a prize or highly commended will be deleted at 

the end of the contest.  

Please direct all your enquiries in writing to presse@sai.uni-heidelberg.de with the subject 

‘Photography Competition’. We look forward to your submissions!  

German Version below-  
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Auf der Suche nach dem SAI in Heidelberg: Fotowettbewerb 

Der SAI-Fotowettbewerb ist zurück! Dies ist eine einmalige und spannende Gelegenheit für die Mitglieder 

des SAI ihre fotografischen Fähigkeiten und ihre Kreativität unter Beweis zu stellen. Ob Sie eine erfahrene 

Fotografin, oder ein begeisterter Amateur sind, wir laden Sie ein, sich Gedanken darüber zu machen, wie 

sich das „Südasien-Institut“ in Heidelberg zeigt. Wir freuen uns auf vielfältige Interpretationen. Teilen Sie 

Ihre Ideen mit uns und gewinnen Sie spannende Preise!  

Das SAI wird die Rechte der Gewinnerfotos erwerben, um sie auf der Website des Instituts und auf den 

Plattformen der sozialen Medien zu veröffentlichen. 

 

• Der Gewinner/die Gewinnerin des ersten Platzes erhält 150 €.  

• Der/Die Zweitplatzierte erhält 100 €.  

• Der/Die Drittplatzierte erhält 50 €.  

• Weitere herausragende Einsendungen erhalten jeweils 20 €. 

Thema:  

Das Thema des Wettbewerbs lautet "Auf der Suche nach dem SAI in Heidelberg". Wir suchen nach Fotos, die den 

Geist des Südasien-Instituts in der Stadt einfallsreich einfangen, sei es durch Menschen, Objekte, Orte oder 

Momente. 

Teilnahmeberechtigung:  

Der Wettbewerb steht allen Studierenden, Dozierenden, Mitarbeitenden und Gastwissenschaftler:innen des 

Südasieninstituts offen. 

Regeln 

• Jede/r Teilnehmer:in kann maximal drei Fotos einreichen.  

• Alle Fotos müssen von den Teilnehmenden selbst aufgenommen und dürfen noch nicht 

veröffentlicht worden sein. 

• Die Fotos müssen dem deutschen Gesetz über das Urheberrecht an Werken der bildenden Künste 

und der Photographie entsprechen. Dazu gehört auch die Erlaubnis der Personen, die auf dem 

Foto aufgenommen sind. 

• Die Fotos können in Farbe oder Schwarz-Weiß sein und müssen in einem digitalen Format (JPEG 

oder PNG) vorliegen. 

• Die Fotos dürfen nicht verändert, digital manipuliert oder verbessert werden, mit Ausnahme 

kleinerer Anpassungen wie Helligkeit, Kontrast und Farbbalance. 

• Die Fotos dürfen keine Wasserzeichen oder Signaturen enthalten 

• Die Fotos müssen eine Auflösung von mindestens 1920 x 1080 and 300 dpi haben. 
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• Die Teilnehmenden werden gebeten, zu jedem Foto eine Bildunterschrift zu verfassen, die den Ort, 

das Motiv und die Geschichte hinter dem Foto beschreibt.  

• Die Organisierenden des Wettbewerbs behalten sich das Recht vor, Beiträge, die den 

Regeln nicht entsprechen, zu disqualifizieren. 

 

KI generierte Bilder werden nicht berücksichtigt und werden automatisch disqualifiziert. 

 

 

Wie einreichen:  

 

• Die Beiträge müssen per E-Mail an presse@sai.uni-heidelberg.de eingereicht werden. 

Beiträge, die an andere E-Mail-Adressen oder Social-Media-Plattformen eingereicht 

werden, werden nicht berücksichtigt. 

• Der Einsendeschluss ist 15.07.2025. Verspätete Beiträge werden nicht angenommen. 

 

Auswahl 

• Die Jury besteht aus Mitgliedern des Organisationskomitees und Mitgliedern der Geschäftsstelle, 

SAI. 

• Die Fotos werden auf der Grundlage von Kreativität, technischer Qualität, Komposition und 

Relevanz für das Thema bewertet 

• Die Entscheidung der Jury ist endgültig und bindend.  

• Die Gewinnenden werden per E-Mail benachrichtigt und auf der Website des Instituts und den sozialen 

Medien bekannt gegeben. 

• Einreichungen, die nicht ausgezeichnet wurden, werden nach dem Fotowettbewerb gelöscht. 

Bitte richten Sie alle Ihre Anfragen schriftlich an presse@sai.uni-heidelberg.de mit dem Betreff 

"Fotowettbewerb". Wir freuen uns auf Ihre Einsendungen!
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